

THE ORIGINS OF THE CPA

In Ottawa, in 1957, the first Canadian philosophical congress was organized as part of the annual meeting of the Learned Societies of Canada (now the Canadian Federation of the Humanities and Social Sciences). A provisional committee was formed in order to organize the new CPA; the committee itself was composed of an Anglophone and a Francophone group.

The first meeting of the CPA, in Edmonton in June 1958, took place as a result of the initiative of the English-speaking group. In October 1958, the French group decided to join the Association.

Starting with the first Canadian Philosophy Congress, many participants wanted to found a philosophy journal in Canada. The issue was taken up again at each of the following two congresses, and it was decided that one of the principal goals of the association should be to publish such a journal.

φ φ φ φ

LES ORIGINES DE L'ASSOCIATION

À Ottawa, en 1957, un premier congrès canadien de philosophie était organisé au sein de la réunion annuelle des Sociétés savantes canadiennes (maintenant la Fédération canadienne des sciences humaines). Un Comité provisoire, comprenant un groupe francophone et un anglophone, avait été formé en vue de la formation d'une Association canadienne de philosophie.

Au congrès d'Edmonton, en juin 1958, la fondation de l'Association a eu lieu par la seule initiative du groupe anglais. À la fin d'octobre 1958, le groupe français décida de participer au destin de l'Association.

Dès le premier congrès canadien de philosophie, plusieurs ont songé à la fondation d'une revue canadienne de philosophie. Le débat, à ce sujet, reprit à chacun des deux congrès qui suivirent et l'Association devait se fixer comme objectif prioritaire de faire paraître une revue canadienne de philosophie.

CANADIAN SOCIETY OF CHRISTIAN PHILOSOPHERS (CSCP)

Wednesday, June 2, 2010

MB – S1-105

9:00 – 10:00

Christian and Conservative Worldviews

S: Darren Domsy (Texas A&M)

10:15 – 11:15

The Two Reclinings: The Last Supper and the Party at Agathon's

S: Joseph A. Novak (Waterloo)

11:30 – 12:30

Eternal Recurrence: Practical Interpretations

S: Henry Schuurman (King's College)

LUNCH

14:00 – 15:00

Evidentialism and Faith: Believing In Order To Know

S: John Zeis (Canisius College)

15:15 – 16:15

Stoic Linguistic Philosophy

S: Leo Reilly (Independent Scholar)

16:30 – 18:00

BOOK SYMPOSIUM: *Responses to the Enlightenment*

S: William Sweet (StFX)

S: Hendrick Hart (ICS – retired)

A BRIEF BUSINESS MEETING WILL FOLLOW THE SYMPOSIUM